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The article discusses modern problems of automation of industrial enterprises. In order 
to modernize the automation process and the use of information systems at enterprises, 
a methodology for implementing information systems is proposed, which uses a model 
of the quality of the information system and is based on the experience of realization of 
automation projects. The developed methodology makes it possible to solve a number 
of complex issues both during the design and at the stage of completion of the project. 
Over the previous year, this approach has already been tested at two enterprises that 
have completed the implementation of corporate information systems, and is now being 
successfully used on three more large projects.
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Зосен А.А., Лепявко А.П., Москалев Д.Е.

Средства измерений давления. Поверка и калибровка 
Учебное пособие. — М.: АСМС, 2024

В пособии рассматривается классификация и средства измерений давления и основные прин-
ципы принятых за рубежом методов калибровки средств измерений давления, приводятся раз-
личные типы конструкций деформационных манометров, их метрологические характеристики 
и методики поверки. 
Описаны принципы действия различных преобразователей давления, их метрологические 
характеристики и методики поверки, а также общие принципы работы грузопоршневых мано-
метров (калибраторов давления). 
Учебное пособие может быть полезно также специалистам в области поверки и калибровки 
средств измерений температуры.

По вопросам приобретения обращайтесь по адресу: Академия стандартизации, метрологии и сертификации (АСМС), 109443, Москва, 
Волгоградский пр-т, 90, корп. 1. Тел. / факс: 8 (499) 742 4643. Факс: 8 (499) 742 5241. E-mail: info@asms.ru


